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Zápis č. 13 

ze zasedání Výboru pro regionální rozvoj 

Zastupitelstva Olomouckého kraje 

ze dne 28. února 2011 

 

Přítomni: Nep řítomni: 

František Kubíček  

Miloslav Číhal  
Mgr. Eduard Kavala 
Ing. Josef Kopečný 
Ing. Jiří Krátký  
Ing. Petr Krill  
Ing. Martin Kučera 
Mgr. Josef Kulíšek  
Mgr. Zdeněk Lakomý 
Ing. Pavel Martínek  
RSDr. Josef Nekl 
Ing. Jitka Palková  
Ing. Marek Podlaha 
Ing. Jaromír Řezáč  
Pavel Stejskal  
Josef Švec  

Omluveni:   
Ing. Jaromír Czmero 
Ing. Miroslav Kapoun 
Ing. Marek Pazdera  
Ing. Miroslav Študent  
PhDr. Jan Závěšický   
 

  

 Hosté:  

 Ing. Bc. Hana Mazurová 
Ing. Pavel Gremlica 
Ing. Arch. Věra Malá 
Ing. Jana Pospíšilová 
Garant za Radu Olomouckého kraje: 
Ing. Pavel Horák 
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Program: 

1. Úvod, kontrola usnesení  

2. Aktuální informace z ROK, ZOK 

3. Výstavba lávky přes silnici I/44 v oblasti Červenohorského sedla 

4. Aktualizace Zásad územního rozvoje Olomouckého kraje 

5. Různé 

Zápis: 

1. Úvod, kontrola usnesení 

Úvodem zasedání přivítal předseda František Kubíček přítomné členy Výboru pro 
regionální rozvoj (VRR). Konstatoval, že shromáždění je usnášeníschopné 
a upozornil na bod programu, který nebyl uveden v pozvánce. Jeho projednání navrhl 
až v den zasedání Výboru jeden z jeho členů, starosta obce Loučná nad Desnou, 
Ing. Pavel Martínek. Na pokyn předsedy se Ing. Martínek ujal slova a představil svůj 
návrh. Upozornil v něm na nutnost vybudování lávky přes silnici I/44 v oblasti 
Červenohorského sedla. Návrh na rozšíření programu zasedání VRR o výstavbu 
lávky na Červenohorském sedle byl jednomyslně přijat 15 hlasy členů VRR. Dále 
předseda Výboru představil již avizovaný program zasedání. Tím je informace 
o dokončování aktualizace Zásad územního rozvoje (ZÚR). O zahájení aktualizace 
a zprávě o uplatňování ZÚR již byl Výbor informován na svých předchozích 
zasedáních v roce 2009 a 2010. Dále předseda připomněl členům Výboru prosincové 
zasedání v Loučné nad Desnou, z něhož nebylo přijímáno žádné usnesení. Usnesení 
z ostatních předchozích Výborů z roku 2010 jsou splněna. Dále předal předseda 
slovo náměstkovi hejtmana Pavlu Horákovi, aby seznámil přítomné s dalším bodem 
programu. 

  

2. Aktuální informace z ROK, ZOK.  

Náměstek Ing. Pavel Horák po úvodním přivítání vyzdvihnul téma prosincového 
jednání ROK, kterým je souhrnná informace o přípravě kraje na programovací období 
po roce 2013. Toto téma by podle něj bylo stejně jako problematiku protipovodňových 
opatření vhodné projednat na některém z příštích zasedání Výboru. Dále náměstek 
informoval členy Výboru o mimořádném ohlasu veřejnosti na Příspěvek na zateplení 
a výměnu oken v rámci Programu protikrizových opatření Olomouckého kraje. ROK 
proto bude na návrh náměstka Ing. Horáka projednávat pokračování tohoto 
Programu.  Dále náměstek zmínil vznik Evropských seskupení pro územní spolupráci 
(ESUS). Tato problematika by dle Ing. Horáka stála za podrobnější představení na 
některém z příštích zasedání VRR. Následně předseda Výboru František Kubíček 
předal slovo Ing. Martinkovi, aby představil nově schválený bod programu. 

   

3. Výstavba lávky p řes silnici I/44 v oblasti Červenohorského sedla 

Starosta Loučné nad Desnou upozornil na mimořádně nebezpečnou dopravní situaci 
na Červenohorském sedle, jehož návštěvnost loni přesáhla milion návštěvníků. 
Lyžaři zde nemají bezpečnou možnost přechodu přes silnici. Řešením je lávka, 
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kterou by využila i horská služba při záchranných pracích. Stavba lávky však podle 
starosty neodpovídá žádnému dotačnímu titulu ze Státního fondu dopravní 
infrastruktury, kde obec dvakrát neúspěšně žádala. Ing. Martínek dále pro úplnost 
dodal, že zhotovitelem stavby v odhadované ceně 16 mil. Kč bude Horstav Olomouc. 
Žádost o příspěvek by podle Ing. Martínka byla rozdělena na dvě etapy, kvůli 
menšímu ovlivnění rozpočtu OK. Letos i příští rok by byla na Olomoucký kraj poslána 
žádost o příspěvek ve výši šest milionů Kč – celkem tedy dvanáct milionů Kč. Návrh 
na usnesení byl členy Výboru v počtu 16 hlasů jednomyslně přijat s připomenutím 
Ing. Petra Krilla, že by v textu usnesení mělo být zdůrazněno zajištění bezpečnosti 
dopravy.       

 

4. Aktualizace Zásad územního rozvoje Olomouckého k raje 

Ing. Mazurová krátce pohovořila o nutnosti aktualizace Zásad územního rozvoje 
Olomouckého kraje a předala slovo Ing. Pavlu Gremlicovi, který přítomné seznámil 
s tímto bodem. Upozornil, že se jedná o zásadní materiál v oblasti plánování dalšího 
rozvoje Olomouckého kraje. Pohovořil o důvodech aktualizace, seznámil s podklady 
k jejímu vyhotovení, představil zpracovatele, návrhy řešení a datum účinnosti tohoto 
dokumentu. Po prezentaci vyzval přítomné k dotazům. Ing. Krilla zajímalo, zda je 
v novém územním plánu pamatováno na vznik Národního parku Jeseníky. Ing. 
Gremlica odpověděl, že národní parky a chráněné krajinné oblasti se vymezují 
správním aktem, nebo aktem příslušného ministerstva, stejně jako bylo vymezeno 
nařízením vlády území Natury. Dále se pan Krill dotázal na to, zda zůstaly rozvojové 
plochy zachovány v původním rozsahu. Ing. Gremlica odpověděl, že většinou ano. 
Pana Krátkého zajímal plán průtahu ve směru Jeseník – Česká Ves. Tato 
problematika zústává dle pana Gremlici v platnosti a není definitivně uzavřena. Dále 
se pan Krátký ptal na problematiku pěstování biomasy, stavby větrných elektráren a 
budování dalších zařízení k využívání obnovitelných zdrojů energie. Upozornil na 
jejich vliv na krajinotvorbu. Zajímalo ho, zda je s tímto vlivem počítáno v Aktualizaci 
ZÚR. Ing. Gremlica odpověděl, že do ZÚR pěstování biomasy nepatří, biomasa je 
jedním z druhů obnovitelných zdrojů energie. Zato je v ní pamatováno na otázku 
spalování odpadů. Materiál tedy obsahuje možnosti vybudování spaloven za 
vhodných podmínek na vhodných územích. Další poznámku vznesl pan Stejskal a 
posteskl si, že přechozí materiál, který obce obdržely, neměl dobře zpracován grafiku 
map. Ing. Gremlica uvedl, že tyto mapy jsou řešeny ve velkém měřítku a mají pouze 
informativní, koncepční charakter. Podrobnější mapy pro potřeby obcí budou 
k dispozici na CD. Další dotaz vznesl opět Ing. Krátký. Ptal se na územní spolupráci. 
Ing. Gremlica odpověděl, že po dohodě s Polskou stranou může ZÚR územně vyřešit 
např. koridor pro plynovod, nebo vysoké napětí. Dále se slova ujal pan Číhal 
s dotazem, zda bude Mohelnická brázda využívána na protipovodňová opatření. 
Ing. Gremlica uvedl, že území Mohelnické nivy je vhodné pro rozliv vody v případě 
velké vody. Mgr. Eduarda Kavalu zajímalo, zda je v aktualizaci ZÚR řešena atomová 
elektrárna Blahutovice. Ing. Gremlica odpověděl, že v ZÚR tato elektrárna uvedena 
musí být, neboť je součástí Politiky územního rozvoje ČR. Zbývá ještě dořešit otázku 
vodní nádrže – zásobárna v Teplicích je nepoužitelná, protože je určená v rámci 
protipovodňových opatření jako poldr. Vhodnějším řešením se jeví využití vodní 
nádrže Spálov. Zatím se podařilo uplatnit vůči Ministerstvu průmyslu a obchodu ČR 
povinnost svolat jednání na téma vodní nádrže u energetického zdroje Blahutovice. 
Předseda Kubíček poděkoval diskutujícím a přednesl návrh na usnesení, kterým vzal 
Výbor aktualizaci Zásad územního rozvoje OK jednomyslně na vědomí.  

 

5. Různé 
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Dále předseda Kubíček navrhl termín příštího zasedání Výboru. Vzhledem k tomu, že 
většině členů vyhovují pondělní termíny, bude se pravděpodobně příští setkání konat 
v tomto termínu:  

2. 5. 2011 od 13:00 hodin, Kongresový sál Krajského  úřadu Olomouckého kraje.  

Dále se slova ujal Ing. Krátký, který členům Výboru představil graf, ze kterého podle 
něj vyplývá, že na zvyšování cen elektřiny má nejvýraznější podíl marže společnosti 
ČEZ. Následně Ing. Martin Kučera projevil zájem o uvedení tohoto grafu v zápisu 
ze zasedání Výboru.  

 

 Graf Ing. Jiřího Krátkého 

 

Následně podotkl Mgr. Eduard Kavala, že se blíží termíny podání žádostí o podporu 
protipovoďnových opatření. Bude tedy nutné projednat tuto problematiku hned 
na květnovém zasedání VRR. K tomuto názoru se připojil i předseda Výboru Fratišek 
Kubíček. Ten se následně s členy Výboru rozloučil a poděkoval za účast.  

V Olomouci 3. 2. 2011 

 
………………………………. 

František Kubíček 
předseda výboru 

Příloha:  

Prezenční listina 


